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Vragen van het statenlid J.H. Verburg en C. Jacobusse (CU) ingevolge artikel 44 reglement van orde

 
AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2020 nummer 67. 
 
Toelichting art. 44 vragen ChristenUnie: 
Het Noordhollands Dagblad en magazine Pigbussiness berichtten dat de provincie Noord-Brabant 
boerenbedrijven opkoopt in andere provincies (waaronder één bedrijf in Zeeland) om Logistiek Park 
Moerdijk mogelijk te maken. De opgekochte stikstofruimte wordt ingezet om de economische 
ontwikkeling voor industrie mogelijk te maken. 
 
Dat zou betekenen dat de stikstofruimte die vrijkomt ook naar andere sectoren geschoven kan 
worden en niet alleen beschikbaar blijft voor de agrarische sector. Bovendien ontstaat er scheve 
groei door het schuiven van ruimte van de ene naar de andere provincie. De fractie van de 
ChristenUnie maakt zich zorgen over het opkopen van bedrijven door andere provincies en heeft 
hierover de volgende vragen: 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Inkoop veehouderij Kerkwerve door Noord-
Brabant voor stikstofrechten: 

 
 Vragen aan gedeputeerde staten  Antwoorden van gedeputeerde staten 
 (ingekomen 31 maart 2020)   

1.  Bent u bekend met dit ongewenst 
salderen over de provincies heen? 
 

1.  Ja.  

2.  Is het college van mening dat de ge-
biedsgerichte aanpak hiermee in het 
gedrang komt? Zo ja, hoe 
kan dat voorkomen worden? Zo nee, 
waarom vindt het college dat? 

2.  Nee, dit was wat ons betreft een onge-
wenste actie. Ondanks het feit dat het 
proces (de afstemming met de provincie 
Noord-Brabant) beter had gemoeten, is 
het gevolg dat er stikstofruimte vrij komt 
waar Noord-Brabant maar een klein per-
centage (circa 20%) van nodig heeft.  
Over de invulling en het vervolg gaan wij 
in gesprek met de provincie Noord-Bra-
bant. Het gesprek zal zich in hoofdzaak 
richten op de ruimte die overblijft in en 
voor Zeeland. 
Het streven is dat een deel ten goede 
komt aan de Zeeuwse Natura 2000-ge-
bieden, woningbouw en ontwikkelingen 
binnen de gebiedsgerichte aanpak waar 
momenteel de eerste stappen in worden 
gezet.  
 

3.  Welke besluiten zijn er binnen IPO 
verband genomen over extern salde-
ren? 

3.  Dit proces loopt momenteel nog. Het 
streven is dat de besluitvorming hierover 
1 juni 2020 is afgerond. 
 

4.  Zijn er binnen IPO verband ook af-
spraken gemaakt over hoe er gehan-
deld wordt tussen de 
provincies? Zo ja, welke afspraken 
betreft het? 

4.  Overleg over onder andere beheers-
maatregelen loopt momenteel nog. Bin-
nen het IPO verband is de afspraak ge-
maakt elkaar in dit soort zaken te allen 
tijde vroegtijdig te informeren. 
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 Vragen aan gedeputeerde staten  Antwoorden van gedeputeerde staten 
5.  Wanneer verwacht u dat er meer dui-

delijkheid komt over landelijke en 
provinciale regels en 
randvoorwaarden wat betreft de op-
koop van stikstofruimte? 

5.  Allereerst is het goed om onderscheid te 
maken tussen extern salderen, verlea-
sen en de opkoopregeling. De opkoop-
regeling is een regeling van en door de 
overheid. Extern salderen staat ook 
open voor ondernemingen en is sinds 
13 december op grond van de Provinci-
ale beleidsregels ‘intern en extern salde-
ren’ al mogelijk. Extern salderen met 
veehouderijen is echter nog niet moge-
lijk. Zowel voor de opkoopregeling, het 
extern salderen met veehouderijen als 
het zogenaamde ‘verleasen’ is het stre-
ven om uiterlijk 1 juni 2020 de besluit-
vorming rond te hebben. Tot die tijd kan 
hier nog geen gebruik van worden ge-
maakt. 
 

6.  Bent u het met ons eens dat een ge-
volg van dit opkoopbeleid door een 
overheid kan zijn, dat de 
deur voor grote bedrijven om mas-
saal veehouderijen op te kopen, wijd 
open staat? 

6.  Nee, de mogelijkheid om een bedrijf dat 
in de verkoop staat op te kopen is er al, 
echter de regels rondom extern salderen 
met veehouderijen zijn er nog niet. Zoals 
eerder benoemd loopt het overleg 
rondom beheersmaatregelen nog. 
 

7.  Hoe voorkomen we dat de veehou-
derij in Zeeland wordt “leeggekocht”? 
Wat betekent dit voor het 
toekomstperspectief van onze vee-
houderij? 

7.  Dit willen we doen door als overheid de 
vinger aan de pols te houden. Tevens 
zullen er beheersmaatregelen genomen 
worden om onder andere leegstand te 
voorkomen. Wij hebben als provincie het 
doel om samen met alle sectoren regie 
te houden op vraag en aanbod en dit te 
koppelen aan onze ambities met betrek-
king tot een volhoudbare landbouw.  
 

8.  De boerenprotesten gingen over de 
onbenutte stikstofruimte in de ver-
gunning die de provincies 
wilden terughalen. Dat bleek juridisch 
niet haalbaar. De agrarische sector 
wil perspectief houden 
door ontwikkelingsruimte te houden. 
Hoe kijkt de provincie Zeeland aan 
tegen het beschikbaar 
stellen van de vrijgekomen stikstof-
ruimte van agrarische bedrijven voor 
de industrie of 
infrastructuur? Hoeveel stikstofruimte 
blijft er in dat geval over voor de 
agrarische sector? 
 

8.  In de kern gaat deze vraag over het los-
koppelen van de componenten NH3 
(ammoniak) en NOx (stikstofoxiden). Het 
is echter niet wenselijk om deze los te 
koppelen, omdat elk proces in meer of 
mindere mate zowel ammoniak als stik-
stofoxiden uitstoot. Daarnaast is het 
doel van de diverse maatregelen om de 
natuur robuuster te maken. Voor de na-
tuur is het niet van belang welke bron de 
stikstofdepositie veroorzaakt.  

9.  Hoe zorgt u ervoor dat de vrijgeko-
men stikstofruimte van agrarische 
bedrijven rondom een 
Natura-2000 gebied die op vrijwillige 
basis mee willen doen aan de op-
koopregeling, goed ingezet 
wordt? Wordt er ook een prioritering 
aan gegeven en zo ja, welke? 

9.  De opkoopregeling (die nog niet rond is) 
werkt anders dan extern salderen. De 
regeling is alleen toegankelijk voor vee-
houderijen. Het is voorts een bronmaat-
regel: alle ruimte komt ten goede aan de 
natuur. Prioritering is hier dan ook niet 
aan de orde. Doordat de opkoopregeling 
een regeling is van en door de overheid, 
is sturing hierop gegarandeerd. Gezien 
het beperkte aantal veehouderijen in de 
buurt van Natura 2000 gebieden voor-
zien wij echter weinig mogelijkheden 
voor opkoop.   
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 Vragen aan gedeputeerde staten  Antwoorden van gedeputeerde staten 
10.  Bent u bereid om Noord-Brabant in 

het stikstofoverleg met andere pro-
vincies aan te spreken op 
dit laakbare gedrag en te pleiten voor 
afspraken/regelgeving die dit voorko-
men? 

10.  Ja, dat is reeds het geval. 

 
 
 
 
 
Namens de fractie van : CU 
 
 
J.H. Verburg en C. Jacobusse 

 
MIDDELBURG, 21 april 2020 
 
Gedeputeerde Staten, 
 
Drs. J.M.M. Polman 
A.W. Smit 

 


	 AANHANGSEL 
	Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Inkoop veehouderij Kerkwerve door Noord-Brabant voor stikstofrechten: 



